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Protokół nr 22/2012 
posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Suwałkach, 

odbytego w dniu 19 czerwca 2012 r. w godz. od 1530 do 1645  
w sali nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach.  

 
Obecni członkowie Komisji: 

1/ Tadeusz Zamaro  – przewodniczący,  
2/ Krzysztof Ołowniuk  – wiceprzewodniczący,  
3/ Adam Kacprzyk,  
4/ Włodzimierz Marczewski,  
5/ Leszek Perkowski,  
6/ Agnieszka Rzatkowska,  
7/ Stanisław Sieczkowski,  

 

nieobecna Mariola Szczypiń.  
 

W posiedzeniu udział wzięli:  
1/ Czesław Renkiewicz   – Prezydent Miasta Suwałk,  
2/ Małgorzata Włoskowska  – Naczelnik Wydz. „AGP”,  
3/ Radosław Wysocki   – Naczelnik Wydz. „GR”,  
4/ ElŜbieta Bogdan   – Pełnomocnik do współpracy z org. pozarządowymi.  

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
  

Posiedzeniu przewodniczył Tadeusz Zamaro, który powitał zebranych i zapytał  
o uwagi do przesłanego wraz z materiałami porządku posiedzenia. Radni nie wnieśli uwag  
i jednogłośnie przyjęli następujący porządek:  

 

1. Przyjęcie protokołu nr 21/2012 posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 22 maja 2012 r. 

2. Zaopiniowanie przyjęcia do planu sprzedaŜy działek będących własnością Miasta Suwałki.  

3. Informacja z konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie trybu 
powołania członków oraz organizacji i trybu działania Suwalskiej Rady Działalności 
PoŜytku Publicznego. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu powołania członków oraz organizacji  
i trybu działania Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku Publicznego. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wsparcia działalności Spółdzielni 
Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do aktualizacji „Strategii 
ZrównowaŜonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2020”. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek 
opłat za zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą jest Miejska Dyrekcja Inwestycji  
w Suwałkach. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Ogrodowej i S. Staszica w Suwałkach. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenów wokół komunalnego ujęcia wody 
podziemnej w Suwałkach. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu Szwajcaria Wschód w Suwałkach.  
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11. Wolne wnioski.  
 

Ad pkt. 1 – Przyjęcie protokołu nr 21/2012 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego w Suwałkach z dnia 22 maja 2012 roku.  
 
Tadeusz Zamaro poinformował, Ŝe protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji Strategii  
i Rozwoju Gospodarczego został sporządzony i zapytał radnych o ewentualne uwagi  
i wnioski. Zebrani nie zgłosili zastrzeŜeń, wobec czego stwierdził, Ŝe protokół został przyjęty 
przez Komisję. Poinformował równieŜ, iŜ protokół jest do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.  
 

Ad pkt. 2 – wniosek o przyjęcie do planu sprzedaŜy działek będących własnością Miasta 
Suwałki – stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono.  
 

Głosowanie nad wnioskiem: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęcie do planu sprzedaŜy działek będących 
własnością Miasta Suwałki ozn. nr geod: 11153/4 i 111556/6 o łącznej powierzchni  
0,0133 ha połoŜonych w Suwałkach przy ul. Wesołej - sprzedaŜ w drodze bezprzetargowej  
na polepszenie warunków zagospodarowania nieruchomości sąsiedniej ozn. nr 11153/3  
i 11155/2.   
Opinia Komisji – stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Ad pkt. 3 – Informacja… – stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Radni nie wnieśli uwag do przedłoŜonego materiału w związku z tym, Tadeusz Zamaro 
stwierdził, iŜ Informacja z konsultacji projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach  
w sprawie trybu powołania członków oraz organizacji i trybu działania Suwalskiej Rady 
Działalności PoŜytku Publicznego została przyjęta.  
 
Ad pkt. 4 – projektu uchwały w sprawie trybu powołania członków oraz organizacji  
i trybu działania Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku Publicznego – stanowi załącznik nr 5 
do protokołu. 
 

W dyskusji udział wzięli radni: Włodzimierz Marczewski, Tadeusz Zamaro, Czesław 
Renkiewicz Prezydent Miasta oraz ElŜbieta Bogdan Pełnomocnik do współpracy z org. 
pozarządowymi, z której wynikło iŜ w chwili obecnej niemoŜliwe jest wskazanie jakie 
wydatki trzeba będzie ponieść na rzecz obsługi administracyjno – biurowej Suwalskiej Rady 
Działalności PoŜytku Publicznego. Trudno obecnie oszacować jak aktywnie będzie ona 
pracować i jakie dokumenty będzie chciała opiniować. Nie wiadomo, czy po powołaniu Rada 
PoŜytku określi konkretne obszary zainteresowania czy teŜ postanowi o opiniowaniu 
wszystkich dokumentów przedkładanych radzie miejskiej, w tak szerokim zakresie jak 
dopuszcza ustawa o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie.  
  
Wniosków nie zgłoszono.   
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 
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 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie trybu powołania 
członków oraz organizacji i trybu działania Suwalskiej Rady Działalności PoŜytku 
Publicznego. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad pkt. 5 – projekt uchwały w sprawie udzielenia wsparcia działalności Spółdzielni Socjalnej 
„Perspektywa” w Suwałkach – stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 

W dyskusji udział wzięli radni: Tadeusz Zamaro, Włodzimierz Marczewski oraz Czesław 
Renkiewicz Prezydent Miasta Suwałk, z której wynikło iŜ ostatni akapit uzasadnienia zostanie 
przeredagowany stylistycznie. Poprawiony dokument zostanie radnym przekazany  
w materiałach sesyjnych.  
 

Wniosków nie zgłoszono.  
 

Głosowanie nad wnioskiem: 
za pozytywną opinią głosowało – 6 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymał się od głosu  – 1 radny. 

 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia wsparcia 
działalności Spółdzielni Socjalnej „Perspektywa” w Suwałkach.  
Opinia Komisji – stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad pkt. 6 – projekt uchwały w sprawie przystąpienia do aktualizacji „Strategii 
ZrównowaŜonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2020” – stanowi załącznik nr 9  
do protokołu. 
 

W dyskusji udział wzięli radni: Agnieszka Rzatkowska, Włodzimierz Marczewski, Tadeusz 
Zamaro oraz Czesław Renkiewicz Prezydent Miasta Suwałk, z której wynikło iŜ zmieniające 
się uwarunkowania społeczno – gospodarcze powodują, iŜ obowiązująca „Strategia 
ZrównowaŜonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2020” w znacznej mierze 
zdezaktualizowała się i wymaga wielu zmian. NaleŜy ją dostosować do bieŜących  
i przyszłych uwarunkowań rozwojowych miasta.  
 

Wniosków nie zgłoszono.  
 

Głosowanie nad wnioskiem: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały w sprawie przystąpienia  
do aktualizacji „Strategii ZrównowaŜonego Rozwoju Miasta Suwałki do roku 2020”.  
Opinia Komisji – stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Ad pkt. 7 – projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości stawek opłat 
za zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą jest Miejska Dyrekcja Inwestycji  
w Suwałkach – stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 

Wniosków nie zgłoszono.   
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0, 
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wstrzymało się od głosu  – 0. 
 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały  
w sprawie wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg, których zarządcą  
jest Miejska Dyrekcja Inwestycji w Suwałkach. 
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad pkt. 8 – projekt uchwał w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy Ogrodowej i S. Staszica w Suwałkach – 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono.  
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia  
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu ulicy 
Ogrodowej i S. Staszica w Suwałkach.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 

Ad pkt. 9 – projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenów wokół komunalnego ujęcia wody podziemnej  
w Suwałkach – stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  
 

Wniosków nie zgłoszono.  
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia  
do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenów wokół 
komunalnego ujęcia wody podziemnej w Suwałkach.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 

Ad pkt. 10 – projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu Szwajcaria Wschód w Suwałkach – stanowi załącznik nr 17  
do protokołu.  
 

W dyskusji udział wzięli radni Agnieszka Rzatkowska, Tadeusz Zamaro, Adam Kacprzyk, 
Stanisław Sieczkowski, Włodzimierz Marczewski, Czesław Renkiewicz Prezydent Miasta 
Suwałk oraz Małgorzata Włoskowska Naczelnik Wydz. „AGP”, z której wynikło iŜ ustalenia 
planu zagospodarowania przestrzennego rejonu Szwajcaria Wschód w Suwałkach są ściśle 
związane z planowaną budową obwodnicy miasta Suwałk mającą być częścią drogi 
ekspresowej S61 i przyszłej trasy międzynarodowej Via Baltica. Ustalenia planu są zgodne  
z ustaleniami studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Miasta Suwałk. Jest to teren strategiczny i dopiero po rozbudowie obwodnicy będzie 
moŜliwość ponownego rozpatrzenia uwag zgłoszonych do planu, które w chwili obecnej  
zostały rozpatrzone negatywnie (wszystkie uwagi zostały szczegółowo przedstawione  
w uzasadnieniu do przedmiotowego projektu uchwały). Firma, która została zaangaŜowana  
do opracowania koncepcji przebiegu obwodnicy zaprezentowała Zespołowi Oceny Projektów 
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Inwestycyjnych w białostockim oddziale Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
trzy warianty przebiegu odcinka drogi S61, czyli od węzła drogowego tzw. północ 
(poprzednio zwanego Szwajcaria) do granicy z Litwą. Obwodnica ominie miasto po 
zachodniej stronie i połączy się na północy z obwodnicą Augustowa. Plan przewiduje budowę 
drogi o długości ok. 13 km o przekroju dwujezdniowym. Mają być po 2 pasy ruchu w kaŜdą 
stronę (docelowy przekrój – 2 x 3 pasy), pas rozdzielający oraz pasy awaryjne. 
Zaprojektowany zostanie takŜe  
3–kilometrowy, jednojezdniowy łącznik (w ciągu drogi powiatowej nr 1148B) pomiędzy 
drogą ekspresową a istniejąca drogą krajową nr 8. Do tego przewidziane jest równieŜ 
tymczasowe podłączenie drogi ekspresowej do drogi nr 8 (tzw. docelowa łącznica węzła 
„Szwajcaria”) o długości około 2 km. 
 

Wniosków nie zgłoszono.   
 

Głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały: 
za pozytywną opinią głosowało – 7 radnych, 
przeciw    – 0, 
wstrzymało się od głosu  – 0. 

 

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego rejonu Szwajcaria Wschód w Suwałkach.  
Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
 

Ad pkt. 11 – wolne wnioski.  
 

 

Adam Kacprzyk  zwrócił uwagę na niewykoszone trawy przy zatoce autobusowej we wsi 
Krzywólka.  
 
Czesław Renkiewicz poinformował, iŜ poleci Zakładowi Dróg i Zieleni uporządkowanie tego 
terenu. Nadmienił, iŜ wydał opinię negatywną ZDiZ za pierwszy okres funkcjonowania, 
poniewaŜ utrzymanie porządku i czystości łącznie z koszeniem traw w mieście pozostawia 
wiele do Ŝyczenia.  
 
Włodzimierz Marczewski  poruszył temat nowo powstałego zakładu pogrzebowego  
przy ulicy Pułaskiego 30 D, w zaadaptowanych pomieszczeniach po byłej piekarni. 
Kontrowersyjna jest lokalizacja zakładu świadczącego usługi pogrzebowe w sąsiedztwie 
pizzerii i innych punktów gastronomicznych, handlowych oraz sklepu muzycznego,  
gdzie często odbywają się róŜnego rodzaju próby.  
 
Czesław Renkiewicz wyjaśnił, Ŝe w tym miejscu moŜe być prowadzona działalność 
usługowa. Nie ma natomiast szczegółowych przepisów, w tym sanitarno –
epidemiologicznych, odnoszących się do tego, gdzie zakłady pogrzebowe moŜna lokalizować, 
a gdzie nie. Właściciel miał uzgodnić wszystko z sąsiadami.  
 
Tadeusz Zamaro w nawiązaniu do dyskusji na poprzednim posiedzeniu Komisji, w związku 
z pismem mieszkańców na temat zamiarów przekwalifikowania drogi osiedlowej, 
przebiegającej na zapleczu domu handlowego Arkadia i Urzędu Skarbowego na ulicę, 
oznaczoną na planach symbolem 7KD przedstawił odpowiedź Zastępcy Prezydenta Miasta 
Łukasza Kurzyny w tym zakresie, która stanowi załącznik nr 19  
do protokołu.  
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Innych wniosków nie zgłoszono. Po wyczerpaniu porządku, Przewodniczący podziękował 
zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie.  

 

Przewodniczący Komisji  
 Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

 Rady Miejskiej w Suwałkach  
 
                  Tadeusz Zamaro  

Protokołowała: 
Ewa Kasjanowicz 
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  

 


